
 

  

Geachte leden van de DVO’s, 

 

Ruim anderhalf jaar geleden is de notitie ‘Cameratoezicht in Oost-Nederland vanuit 

politieperspectief’ ter consultatie aan de DVO’s voorgelegd. De behoefte aan deze 

notitie ontstond omdat technologische ontwikkelingen elkaar snel opvolgden en een 

scan liet zien dat vanuit de optiek van de politie actualisatie en verbeteringen gewenst 

waren. Het ging daarbij om verantwoordelijkheden van de politie ten aanzien van 

toezichtruimten met private partners en om de uitvoering van de operationele regierol 

en het toezicht op de verwerking en opslag van data volgens de Wet Politie Gegevens. 

De betreffende notitie is toegevoegd als bijlage. Met dit memo wil ik u informeren over 

de uitkomsten van de bestuurlijke consultatieronde en over de vervolgstappen.  

 

Bestuurlijke consultatie in 2019 

De notitie ‘Cameratoezicht in Oost-Nederland vanuit politieperspectief’ was gebaseerd 

op gesprekken met betrokkenen binnen en buiten de politieorganisatie en het concept is 

destijds voorgelegd aan een bestuurlijke commissie1. Vervolgens is deze op 16 mei 

2019 besproken in de regionale driehoek. In dit overleg waren vragen over de inzet-

consequenties en over de zeggenschap over de publieke camera’s. Er werd opgemerkt 

dat inzet van camera’s een onderwerp is voor de lokale driehoek. Hierop gaf de politie 

aan dat de inzet-consequenties vooral betrekking hebben op de positionering van de 

politie ten opzichte van derde partijen, dat de inzet van camera’s inderdaad aan de 

lokale driehoek is en dat het geconcentreerd uitkijken van beelden van publieke 

camera’s de voorkeur heeft. De politie werd verzocht de notitie ter consultatie voor te 

leggen aan de DVO’s. In het daaropvolgende RVO werd met dit verzoek ingestemd. 

 

De notitie is daarop in de periode van juni tot en met oktober 2019 ter consultatie 

voorgelegd aan de DVO’s. In het DVO van Gelderland-Midden kwamen de vragen naar 

voren waarom de politie een terugtrekkende beweging maakt in de publiek private 

samenwerking en hoe de ondersteuning van ANPR camera’s wordt georganiseerd. In 

het DVO Gelderland-Zuid werd opgemerkt dat de politie een andere koers inzet ten 

opzichte van het recente verleden. Ook werd de zorg geuit over het beschreven tijdpad 

ten aanzien van de ontvlechting van RTR-NL in 2019 en of er vanuit de politie 

voldoende ruimte is voor overleg. Een burgemeester gaf aan dat openbare publieke 

camera’s, anders dan privé camera’s, in preventief opzicht weinig helpen tegen de 

criminaliteit. Tot slot werd in dit DVO opgemerkt dat een burgemeester met 

gebruikmaking van de Gemeentewet zelf kan besluiten om camera’s op te laten 

hangen, die de politie vervolgens uitkijkt. In het DVO van IJsselland gaven twee 

burgemeesters aan cameratoezicht in de binnenstad erg belangrijk te vinden en dat het 

helpt in het oplossen van zaken. Zij vragen zich af wat de effecten zijn als de politie zich 

 
1 Bestaande uit: burgemeesters H.J. Meijer (voorzitter), G. J. van Grootheest en A.H. Raven 
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terugtrekt uit dit onderwerp. Ook werd de vraag gesteld hoe I-Watch hier zelf in zit.  

In de DVO’s van Twente en Noord- en Oost-Gelderland zijn geen vragen naar voren 

gekomen en geen opmerkingen gemaakt.  

 

Vanuit de politie is hierop aangegeven dat:  

• zij belangenverstrengeling wil voorkomen, het is niet wenselijk dat de politie 

financieel en organisatorisch verbonden is met een private partij;  

• de ondersteuning van ANPR-camera’s wordt opgepakt vanuit het landelijke 

programma Sensing en geborgd bij de afdeling Infrastructuur van de DROS; 

• er geen sprake is van terugtrekking uit cameratoezicht, maar alleen van stopzetting 

van samenwerking met private partijen. Voor wat betreft de beëindiging van RTR-

NL in Nijmegen en I-Watch in Zwolle zullen lokaal overgangsafspraken en  

–termijnen worden gemaakt; 

• de politie samen met gemeenten wil optrekken; 

• er ten aanzien van het uitkijken van beelden van 151C-camera’s in gemeenten in 

Oost-Nederland er verschillende opvattingen zijn, waarbij de afweging van het wel 

of niet uitkijken van beelden door politiemensen op lokaal niveau wordt gemaakt  

 

Op basis van deze bestuurlijke consultatie hebben we de afgelopen periode een aantal 

stappen gezet in de uitwerking van de operationele regierol en de gezamenlijke aanpak 

van publiek cameratoezicht. Voor wat betreft het uitkijken van camerabeelden door 

politiemensen in een politiebureau is ons voorstel om dit zo veel mogelijk te beperken. 

Hieronder gaan we hier nader op in.  

 

Wettelijke taak  

Bij publiek cameratoezicht heeft de politie de wettelijke taak van uitvoering van de 

operationele regierol en het toezicht op de verwerking en opslag van data volgens de 

Wet Politie Gegevens. De operationele regierol is af te leiden uit art 151C GW lid 4: ‘De 

burgemeester bedient zich bij de uitvoering van het in het eerste lid bedoelde besluit 

van de onder zijn gezag staande politie’. Als politie geven we hieraan invulling door: 

• te zorgen voor adequate technische faciliteiten en beschikbaarheid van 

politiepersoneel zodat een goede opvolging mogelijk is; 

• te zorgen dat (binnen de wettelijke kaders) de politie zo snel mogelijk beelden live 

kan meekijken die doorgezet worden of door de politie worden binnengehaald; 

• te beoordelen of op basis van de beelden politie-inzet vereist is en zo ja welke inzet 

dat betreft. 

 

Eenduidig en wettelijk goed regelen 

De uitvoering van de operationele regie is binnen de eenheid op verschillende manieren 

georganiseerd en het toezicht op de verwerking en opslag van data volgens de WPG 

niet overal goed geregeld. Om dit laatste eenduidig en conform wet- en regelgeving 

goed te regelen, is een Functioneel Kader ontwikkeld dat is gebaseerd op wettelijke 

kaders (151C Gemeentewet én WPG) en landelijke uitgangspunten waarin zaken als 

security, technologie en juridische aspecten zijn uitgewerkt. Ook is de operationele 

regierol van de politie beschreven in het kader.  

 

Om beter aan de wettelijke taak te kunnen voldoen, is het vanuit het oogpunt van de 

politie noodzakelijk dat de operationele regie op een meer eenduidige wijze wordt 

georganiseerd. Daartoe investeren we in het nieuwe gebouw van de landelijke 

meldkamer- organisatie in Apeldoorn in een operationele regieruimte voor 

cameratoezicht in Oost-Nederland. Een team van de Dienst Regionale Operationele 

Samenwerking (DROS) zal deze ruimte bemensen en de uitvoering van de operationele 

regierol op zich nemen. Deze regisseurs zullen in rechtstreeks contact staan met de 

meldkamer en zorgen dat beelden die zijn doorgestuurd door cameraobservanten van 

lokale (gemeentelijke) toezichtsruimtes direct opvolging krijgen als dat nodig is. De 

regisseurs krijgen ook de mogelijkheid om zelfstandig beelden uit te kijken, bijvoorbeeld 
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aan de hand van meldkamerberichten en op uitgaansavonden. Op dit moment wordt in 

goed overleg met basisteams en gemeenten gewerkt aan de technische en 

organisatorische mogelijkheden om dit te realiseren.  

 

Gezamenlijke aanpak publiek cameratoezicht  

Om een gezamenlijke aanpak van publiek cameratoezicht vanuit de politie handen en 

voeten te geven, uitgaande van een doorontwikkeling vanuit de huidige samenwerking 

met gemeenten, hebben we een projectleider gezocht. Dit heeft door omstandigheden 

helaas langer geduurd dan voorzien. Per 1 oktober 2020 vervult Liesbeth Sterk de rol 

van projectleider Cameratoezicht. Daarmee is zij contactpersoon voor de gemeenten in 

Oost-Nederland en zet zij de benodigde stappen om de actualisatie en verbeteringen op 

het gebied van cameratoezicht binnen de eenheid verder vorm te geven.  

 

Op initiatief van het DVO in Gelderland-Zuid is wat dat betreft al een mooie ontwikkeling 

in gang gezet. In dit district vindt een doorstart van een toezichtsruimte voor publiek 

cameratoezicht plaats in een ruimte die wordt ingericht bij de Verkeersmanagement 

Centrale (VMC) in het gemeentehuis te Nijmegen. Bij de ontwikkeling en inrichting van 

de ruimte wordt het eerder genoemde Functioneel Kader gehanteerd. Hiervoor is een 

projectgroep ingericht, waar de politie aan deelneemt. 

 

Ook met de stichting I-Watch in Zwolle zijn gesprekken over de ontvlechting gevoerd, 

waarbij de politie geen onderdeel meer zal uitmaken van het publiek private 

samenwerkingsverband en de huisvesting in het politiebureau uiterlijk in het najaar van 

2022 wordt beëindigd. I-Watch oriënteert zich momenteel op mogelijkheden voor een 

hernieuwde vorm van dienstverlening aan gemeenten.  

 

Uitkijken beelden 

In een aantal gemeenten in de eenheid kijken politiemensen camerabeelden uit in een 

politiebureau. In de lokale driehoek is het gesprek gevoerd over of deze keuze nog 

steeds wenselijk en verantwoord is. We vragen u om uiterst terughoudend te zijn in het 

laten uitkijken van beelden door de politie. Binnen de financieringssystematiek van de 

politie is het uitkijken van beelden niet meegenomen. Dit betekent dat het uitkijken door 

executieve politiemedewerkers direct van invloed is op de beschikbaarheid van politie in 

onder andere de wijken en de opsporing. Gelet op het huidige schaarste vraagstuk 

maar ook de vraag die altijd op de politie afkomt in het werk, willen we graag in gesprek 

over of de gemaakte keuzes nog verantwoord zijn en of er alternatieve oplossingen 

mogelijk zijn om de druk op de politiecapaciteit te verminderen. 

 

De komende periode zullen we de verbeteringen verder vormgeven, zodat we de 

technologische ontwikkelingen beter kunnen volgen en voldoen aan de wettelijke eisen 

ten aanzien van de uitvoering van de operationele regierol en het toezicht op de 

verwerking en opslag van data. We doen dit in goede samenwerking met de gemeenten 

binnen de eenheid waar dit aan de orde is.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Michel de Roos 

Hoofd Operatiën 

 

 

 


